

M

**MUTALE JUSTINA***Founder of Justina Murale Foundation of Leadership*

United Kingdom



© CRÉDIT PHOTO

**Justine MUTALE** from Zambia, decided that her life would count. And clearly, she established the means to succeed. From 1991, she worked as a program assistant in the Commonwealth Secretariat. For 15 years she has been one of those actors whose ambition is to promote democracy, the rule of law, human rights, good governance and economic and social development. These functions do not prevent her from becoming involved in civil society. She launched the beauty contest Miss Zambia UK. This contest not just about highlighting the superficial beauty, but the one with a purpose. The pageant is dedicated to the memory of all Zambian women who have died of HIV/AIDS to highlight its plight. This 10- year experience has paved the way for another initiative, in 2011 the Positive Runaway.

Justina has a 3rd cap, business executive. In 1998, she founded Perryfield Promotions, a media, press and business intelligence agency. Through this platform, she brings her expertise in marketing, organizes and facilitates conferences, workshops and seminars to which diaspora communities in the United Kingdom, the United States and beyond are invited. Since 2006, she is vice-president International Style Inc. The objective of this media is to accompany the African-American stars in the reconnection

with the African culture, while contributing to the development of the continent. Her dedication has been crowned in 2012 with the prestigious title of African woman of the year. And to go even further in her mission, Justina graduated in 2012 with a degree in political science from London Metropolitan University. It does not stop in such a good way and pushes the Master in Public Administration still at London Metropolitan University. And his efforts pay off with a leap in his professional career. Since 2013, she has been the diaspora spokesperson of the association Enough Food for Everyone If. The International Women's Think Tank has made her an ambassador of honor. Since 2014, she has been sitting on the board of the World Leaders Forum. She went a step further in 2015 with the Justina Mutale Foundation. Through this, she aimed at inspiring, motivating, empowering girls and women to become effective leaders and influential players in politics, environment, business, in short in all spheres of life.. 🌟

M

**MUTALE JUSTINA***Fondatrice de l'association Justina Mutale Foundation of Leadership*

Royaume-Uni



© CRÉDIT PHOTO

**2017** : Elle valide son Master en administration publique

**2015** : Elle fonde l'association Justina Mutale Foundation of Leadership

**2011** : Elle fonde le Positive Runaway

**Justine Mutale**, originaire de la Zambie, a décidé que sa vie allait compter. Et clairement, elle s'en est donné les moyens. Dès 1991, elle oeuvre comme assistante programme au sein du secrétariat du Commonwealth. 15 années durant, elle fait partie de ces acteurs dont l'ambition est de promouvoir la démocratie, l'État de droit, les droits de l'homme, la bonne gouvernance et le développement économique et social. Ces fonctions ne l'empêchent pas de s'impliquer dans la société civile. Elle a la genèse du concours de beauté Miss Zambia UK. Il ne s'agit pas là uniquement de mettre en avant la beauté superficielle, mais bien celle qui a un but. Ainsi, le concours rend hommage aux Zambiennes mortes des suites du SIDA, laissant derrière elles un grand nombre d'orphelins. Cette expérience longue de 10 ans, elle s'en sert depuis 2011 avec Positive Runaway. Justina a une 3ème casquette, celle de chef d'entreprise. En 1998, elle fonde et dirige Perryfield Promotions une agence de médias, relation presse et business intelligence. A ce titre, elle apporte son expertise en marketing, organise et anime des conférences, ateliers et séminaires auxquels sont conviées les communautés de la diaspora au Royaume Uni, aux Etats-Unis et au-delà. Depuis 2006, elle est à la vice-présidence International Style Inc. L'objectif de ce média

est d'accompagner les stars afro-américaines dans la reconnexion à la culture africaine, tout en contribuant au développement du continent. Ce travail de fond sur le terrain lui permet de recevoir en 2012 le titre prestigieux de femme africaine de l'année. Et pour aller encore plus loin dans sa mission, Justina sort en 2012 avec une licence en science politique de la London Metropolitan University. Elle ne s'arrête pas en aussi bon chemin et pousse jusqu'au Master en Administration Publique toujours à la London Metropolitan University. Et ses efforts paient par un bond dans sa carrière professionnelle. Depuis 2013, elle est la porte-parole diaspora de l'association anglaise Enough Food for Everyone If, l'International Women's Think Tank a fait d'elle une ambassadrice d'honneur. 2014, elle siège au conseil d'administration du World Leaders Forum. Elle fait un pas de plus en 2015 avec la fondation Justina Mutale. Par ce biais, elle s'adresse aux filles et femmes pour les inspirer, motiver, équiper à devenir des leaders et actrices de première envergure en politique, dans l'environnement, dans les affaires, bref dans toutes les sphères de la société. 🌟